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Új egyezségre van szükség 
Bicskén is

Interjú Orbán Viktorral,  
a Fidesz Magyar Polgári Szövetség elnökével

Orbán Viktorral, a Fidesz– Magyar Polgári Szövetség elnökével a 2008. szeptember 28-án Bicskén 
sorra kerülő időközi polgármester-választás kapcsán beszélgettünk az ország és a város problémáiról,  
a megoldási lehetőségekről .

Elnök Úr! Lassan vége a nyárnak, de idén mintha 
kicsit hosszúra nyúlt volna a törvénykezési szünet. 
Sokan úgy érezhetik: a kormány több hónapos sza-
badságra ment.

Jól látja, de ez az időszak március 9-e óta tart.  
A népszavazással lezárult egy korszak. A Szociális 
Népszavazáson az emberek megvonták a közbizalmat 
a kormánytól. Világossá tették, hogy ezt így folytatni 
nem lehet. A kormány meg is bukott, szét is esett, 
kisebbségi kormánnyá silányult. Valójában felhatal-
mazás nélkül gyakorolja a hatalmat. Arra, amit most 
tesz, illetve nem tesz, soha senki nem hatalmazta fel.  
A szocialisták, ha jól értem, szembenéztek az előt-
tünk álló új korszakkal és meghozták a maguk dön-
tését. Addig húzzák, ameddig lehet. Lesz, ami lesz. Ez  
a magyarázata a hosszúra nyúlt nyári szünetnek is.

Úgy érti, hogy a kormány azt gondolja, ha nem tesz-
nek semmit abból, nem lehet baj? 

A világgazdaságban radikális és rendkívül gyors 
átalakulás zajlik. Ezért Európában a nemzeti kormá-
nyok keresik a megoldásokat.  A magyar kisebbsé-
gi kormány az egyetlen kivétel: a válságkezelés és  
az emberek terheinek enyhítése helyett csak saját 
érdekeivel foglalkozik. Emiatt az ország napról-nap-
ra egyre mélyebb válságba kerül. A cselekvést ezért 
nem lehet halogatni, minél előbb cselekvőképes kor-
mányra van szükség. 

Mintha az úgynevezett reformok is leálltak volna…

Március 9-ével nemcsak a többségi kormányzás ért 
véget Magyarországon, hanem egy gondolkodásmód 
korszaka is lezárult: véget ért a reformdiktatúra kor-
szaka. Meghúzták a lélekharangot „a boldoggá, mo-
dernné, progresszívvé teszlek, átnevellek bennete-
ket, ha belegebedtek is” felfogás felett. Az emberek 
világosan kifejezték akaratukat: nem kérnek abból, 
hogy a fejük felett, nélkülük, ráadásul őket átverve 
születnek meg a döntések.

Az ellenzékre – konkrétan a Fideszre – ró feladato-
kat ez a helyzet, hisz nem Önök kormányoznak?

Nem mi kormányzunk, de ez a mi hazánk is. Köteles-
ségünk is mindent megtenni érte. Feladatunk most 
az, hogy egyenesen kimondjunk dolgokat, amelye-
ket Magyarországon ma valamilyen okból senki nem 
mer kimondani. Ezzel az egyenes beszéddel tarto-
zunk egymásnak, tartozunk az embereknek, hiszen 
sem a kormánytól, sem mástól nem várhatjuk, hogy 
egyenesen kimondja, hogy mi a helyzet. A helyzet 
lényege két szóban összefoglalható: nincs idő.

Miért sürget az idő?

Nem csak azért, mert Magyarországon gazdasági-
szociális válság van, hanem azért is, mert az elmúlt 
hat évben nagyot változott a világ. Mondjuk ki egye-
nesen: a világ egy új, globális gazdasági átalakulás 
küszöbén áll. Sőt, belépett annak előszobájába.  
A nyakunkba szakadó gyors átalakulást az energia,  
a nyersanyagok és az élelmiszerek drámai mértékű 
áremelkedése jelzi. Nem reménykedhetünk abban, 
hogy mindez átmeneti lesz, mint ahogyan azt remél-
ni is botor dolog, hogy visszaáll a régi rend. A régi 
világgazdasági rend soha nem fog visszaállni, a kér-
dés csupán az, milyen gyorsan, és milyen hullámokat 
vetve halad az átalakulás.

Milyen hatásai lehetnek Magyarországra a világmé-
retű gazdasági változásoknak?

A kisebbségi kormány semmit nem tett és tesz annak 
érdekében, hogy felkészítse hazánkat az új kihívá-
sokra. Ha tovább folytatódik a kisebbségi kormány-
zás, ha tovább zajlanak a kicsinyes hatalmi játszmák, 
akkor az energia- és az élelmiszerárak emelkedése 
még több családot hoz lehetetlen helyzetbe. Foly-
tatódni fognak az elbocsátások, a csődök, halmo-
zódni fognak a háztartások kifizetetlen rezsiszámlái, 
megállíthatatlan lesz az egészségügy és az okta-
tás leépülése, valamint a közbiztonság és az állam 
széthullása. Ezek reális veszélyek. A kormányzati 
alkalmatlanságból fakadó tétlenség tovább gyengíti 
az országot, és súlyos kudarcokat vetít előre. Az új 
korszak nem érheti fölkészületlenül Magyarországot. 
El kell indulnunk minél hamarabb a megerősödés 
útján, egyébként el fognak bennünket sodorni a ha-
talmas mértékű változások. Nem arról van szó, hogy 
mi, magyarok majd megfékezhetjük a változásokat, 
vagy hogy távol tarthatjuk az országtól. Arról van szó, 
hogyha még időben nekilátunk, fölkészülhetünk rá, 
felerősödhetünk annyira, hogy legyen reális esé-
lyünk komolyabb károk nélkül átvészelni a nehéz 
időszakot. Sőt, a változásokból adódó új lehetőségek 
némelyikét is talán a magunk javára fordíthatjuk. 

Ezek reális célok lehetnek? 

Egyetlen esetben: ha nem húzzuk tovább az időt. 
Egy erős és egészséges szervezet szinte bármilyen 
támadással szemben  a siker esélyével veheti fel  
a küzdelmet. De milyen kilátásai lehetnek egy olyan 

embernek, akinek a szervezete, védelmi rendszere 
teljesen legyengült, lesoványodott, akit krónikus 
betegségek gyötörnek, akinek sajog mindene, és 
már alig van életkedve? Képzeljük el, milyen kilátá-
sai lehetnek egy olyan országnak, amelyik a mienk-
hez hasonló éveket tudhat maga mögött. 

Milyen jelenségekre gondol?

Mi magyarok mindig is hajlamosak voltunk a bo-
rúlátásra, de a magyar társadalom régen nem volt 
olyan borúlátó, régen látta olyan sötéten a jövőjét, 
mint éppen most. A magyarok négyötöde azt gon-
dolja, hogy Magyarországon rossz irányba mennek 
a dolgok.

A kormány kimondva-kimondatlanul is gyakran azt 
sulykolja, hogy a kialakult nehéz körülményekért  
a társadalom is felelős, hisz nem akart részt vállalni 
a terhekből. 

Ez megint egy tipikus szocialista módszer.  
A felelősséget nem akarják vállalni, ezért inkább 
áthárítják azt az emberekre. A válságot nyilvánva-
lóan a szocialista és a szabad demokrata politikusok 
idézték elő. Magyarország polgárait a mai helyzetért 
nem terheli felelősség. Sem kevesebbet, sem rosz-
szabbul nem dolgoztak az elmúlt két évben, mint 
korábban. A bajt azok a politikusok okozták, akik 
kormányzás helyett hazudoztak, a hatalom megtar-
tása érdekében eltitkolták az ország valós állapotát, 
átvertek mindenkit: az egész országot, a köztársasági 
elnököt és az Európai Uniót. A dolgokat rendbe tenni 
azonban, mint mindig, ismét nekünk kell: közösen, 

tízmillió magyar embernek. Mindenkire szükség lesz. 
Új egyezséget kell kötni, amire alapozva sikeresen 
lehet majd kezelni a válságot. 

Ha megadják erre a polgárok a felhatalmazást…

Ez fontos kérdés. Az új egyezség csak választások 
útján léphet életbe, tehát rendkívül fontos, hogy  
a munkát csak úgy tudjuk elkezdeni, ha megszereztük 
hozzá a polgárok felhatalmazását. Minél előbb lesz-
nek tehát a választások, annál előbb léphet érvénybe 
az új egyezség.

Ha kormányra kerülnek, mivel kezdik a munkát?

A következő kormánynak nem az lesz a feladata, hogy 
az embereket kormányozza, hanem az, hogy az em-
berekkel kormányozzon. Vagyis a leendő kormány-
nak nemcsak mást hanem másként is kell csinálnia: 
nem az emberek feje fölött, hanem megkérdezé-
sükkel, világos felhatalmazás alapján kell meghozni  
a legfontosabb döntéseket. 

Az ellenoldal gyakran hangoztatja: a Fidesznek nincs 
világos programja. 

Ellenfeleink még mindig azt hiszik, hogy ha sok-
szor elismételnek egy hazugságot, akkor az előbb-
utóbb igazzá válik. Mi már több mint háromnegyed 
évvel ezelőtt bemutattuk az „Erős Magyarország” 
című programunkat. Ez mindenki számára elérhető 
és elolvasható, hiszen ott van a Fidesz honlapján.  
Ha megkapjuk a felhatalmazást, ez lesz a kiinduló 
pontja a kormányprogramunknak is.   
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Melyek a sarokpontjai ennek a programnak? 

A legfőbb cél a gazdasági növekedés újraindítása, 
hiszen ez kell ahhoz, hogy versenyképesek legyünk 
és ez kell ahhoz is, hogy garantálni tudjuk a szoci-
ális biztonságot. Aki a növekedés programját tá-
mogatja, az a saját szociális biztonságára is szavaz.  
Ez az a pont, ahol létrejöhet a legszélesebb körű 
megállapodás a társadalomban: a szak- és segéd-
munkásoktól, a nyugdíjasokon, a gyermeket nevelő 
szülőkön keresztül az értelmiségiekig. 

Sokan attól félnek, hogy a kilábalás időszakában 
rosszabb körülmények közé kerülnek.

Tíz év alatt egymillió új, legális munkahelyet fogunk 
megteremteni, és nem nyugszunk mindaddig, amíg 
egyetlen olyan ember is lesz Magyarországon, aki bár 
akarna dolgozni, de nincs munkahelye. Természete-
sen nem feledkezünk el közben a nyugdíjasokról és 
a gyermekekről sem, ezért garantáljuk, hogy bármi-
lyen mély is a válság, nem fordulhat elő még egy-
szer az, ami az előző évben, 2007-ben megtörtént, 
vagyis, hogy csökkent a nyugdíjak vásárlóértéke.

Hét-nyolc évvel ezelőtt a gazdasági növekedésünk 
európai szinten is kimagasló volt, ma sereghaj-
tók vagyunk az Unióban. Hogyan lehet megújítani  
a gazdaságot?

Növekedés, növekedés, növekedés. Ez az új egyez-
ség gazdasági programjának a kulcsa. Minden támo-
gatást meg kell adni új munkahelyek teremtéséhez, 
és minden felesleges gátat le kell bontani a munka-
helyteremtő vállalkozások előtt. 

Nem túlzott ez az egymilliós szám?

Ha létrehozzuk az egymillió új, legális munkahelyet, 
akkor fogjuk elérni azt a foglalkoztatási szintet, ame-
lyet az Európai Unió a maga számára célul tűzött ki.  
Ez nem több annál, éppen csak annyi, mint amennyit 
az Európai Unió is vállal. 

És mi a helyzet az ország eladósodottságával?

Új gazdasági egyezséget kell kötnünk, amelynek 
az a lényege, hogy ezentúl nem hitelből, és nem 
eladósodásból finanszírozzuk az országot, hanem 
gazdasági növekedésből, vagyis munkából. Egyez-
séget kell kötnünk, hogy az ország eladósodását 

megállítjuk, munkahelyeket teremtünk és 
újra megindítjuk a gazdasági növekedést. Mert  
a növekedésből lesz munka. A növekedésből lesz ér-
tékálló nyugdíj. A növekedésből lesz forrás, amely-
ből támogatni lehet a családokat, és amelyből meg 
lehet valósítani a nagyberuházásokat.

Az érthető, hogy a növekedésből lesz bevétel. De 
hogyan állnak hozzá a kiadási oldalhoz?

A kisebbségi kormány milliárdokat szór ki az ab-
lakon: felesleges célokra és luxusra költi az em-
berek pénzét. Az elmúlt években több mint száz-
milliárd forintot dobtak ki autókra, telefonokra, 
bútorokra és propagandára. Az is képtelenség, hogy 
nálunk minden legalább dupla áron épül, de még 
így sem készül el időben. Ez maga a korrupció, amit  
az új egyezség értelmében ki fogunk szorí-
tani az állami beruházásokból. Jelentős mér-
tékben vissza kell szorítani a növekedés út-
jában álló bürokráciát és csökkenteni kell  
a munkát terhelő adókat és járulékokat. Az állam 
szerepét pontosan meg kell határozni: rögzíteni 
kell azoknak a feladatoknak a listáját, ahol az üzleti 
érdekek semmi esetre sem írhatják felül a szociális 
biztonság és a szolidaritás szempontjait. Az egész-
ségügyi ellátás, az oktatás, a közigazgatás és a köz-
biztonság megszervezése, garantálása állami közfel-
adat kell, hogy maradjon.

Térjünk át helyi ügyekre! Bicskén szeptember 28-
án időközi polgármester-választást tartanak. Miért 
fontos ez a szavazás? 

Minden választás fontos, de ez most különös jelentő-
séggel bír. A bicskei polgárok már szeptember 28-án 
elmondhatják véleményüket a kisebbségi kormány-
ról. Kinyilváníthatják, hogy elég volt az országot 
válságba sodró politikából. De számomra nem csak 
ezért érdekes ez a választás. Én is idetartozom, ez  
a mi vidékünk is, időm nagy részét is itt töltöm a Váli-
völgyben. Bicske pedig a Váli-völgy egyetlen városa, 
ha úgy tetszik: a mi vidékünk fővárosa.

Milyen problémákat emelne ki?

Bicske is hasonló gondokkal küzd, mint az ország. 
A város a nagy adósságállomány terhét nyögi. Itt is 
gazdasági növekedésre lenne szükség. Új munkahe-
lyek megteremtésével sikerülhet kitörni a mai hely-
zetből. Számomra sem közömbös, Bicske milyen pá-
lyára áll. Tessely Zoltánnal évek óta együtt dolgozom. 
Ő tanáremberként, helyi és megyei képviselőként 
ismeri a mi világunk gondjait-bajait. Ő az, aki segí-
teni is tud azokon. Ráadásul egy olyan összefogást 
hozhat létre a gazdasági élet szereplői között, amely 
úrrá lehet a város nehéz helyzetén is. Így jó szívvel 
bíztatok mindenkit, hogy legyen ott szeptember 
28-án, és szavazatával támogassa Tessely Zoltánt,  
a Fidesz- Magyar Polgári Szövetség polgármesterje-
löltjét. A választás tétje az, hogy milyen lesz Bicske 
jövője. 
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Bicske országunkhoz hasonlóan szinte  
a végletekig eladósodott város. Teljes hitelállo-
mánya 2 milliárd forinthoz közeli. A költségvetés 
egyensúlya sem mondható bíztatónak, hiszen a mű-
ködésre felvett hitelek is évről évre növekszenek. 
Miért akar ön elvállalni ilyen nagy, szinte megold-
hatatlannak látszó feladatot?

A BKV honlapján olvasható egy írás.  Egy svájci szü-
letésű, magyar mérnököt meglátogat 1870-ben egy 
kollegája, aki mellesleg Európa első fogaskerekű 
vasútját tervezte. Megnézik a festői Sváb-hegyet, 
majd úgy döntenek, hogy építenek egy fogaskerekű 
vasutat. Innen kezdve válik igazán érdekessé a dolog. 
1873. június 17-én Buda polgármesterével megtör-
ténik az elképzelt nyomvonal közigazgatási bejárása. 
Úriemberek módjára szóban megállapodnak. Egy év 
múlva, 1874. június 24-én délután négy órakor vé-
gigmegy a pályán az első próbavonat. Másnap már 
menetrend szerint közlekedik a fogaskerekű. Nos,  
az a  mérnök úriember az én ükapám volt. De ükapá-
mon kívül, elődeim közül többeknek is sikerült meg-
oldani megoldhatatlannak tűnő feladatokat, például 
dédapám a trianoni időkben lett a Magyar Állam-
pénztár igazgatója, azt gondolom, hogy az ő munkája 
sem lehetett sétagalopp.

Ne haragudjon, meglepett. Nem ilyen válaszra szá-
mítottam.

A múltból mindig lehet, és kell is táplálkozni. A nem-
zeti és a családi múlt higgyék el, segít a jelenben. 
Büszke vagyok magyarságomra. Büszke vagyok rá, 
hogy a családomból került ki a fogaskerekű vasút,  
a Mária Valéria híd, a Sió-zsilip tervezője és építője;  
a Herczeg Ferenc utáni Új Idők főszerkesztője, író-

költő; és Corvin-láncos népdalgyűjtő, néprajz-
kutató is. Gyermekkoromat ezen embe-

reknek a példája lengte körül. 
Szüleim mindig éltették 

bennem az igényt, 

hogy elődeimhez méltóan hasznos ember legyek és 
értéket hozzak létre.

Van erre esély Bicskén?

Természetesen. Bicske egy csodálatos adottságokkal 
megáldott város. Az ön által felsorolt gondok ellené-
re, van Bicskén lehetőség bőven. A lehetőségek, fel-
adatok pedig ránk találnak, csak nyitott szemmel és 
füllel kell járni az emberek között és szívvel, lélekkel, 
az esetleges kudarcok ellenére is, töretlen lendület-
tel kell dolgozni a lakosság érdekében.

Én kétmilliárd forint körüli hitellel a hátam mögött 
nem biztos, hogy ilyen derülátó lennék.

Nézze, földrajz tanárként is mondhatom, de józan 
ésszel könnyen belátható, Bicske földrajzi fekvé-
se egyedülálló és nagyszerű lehetőségekre jogosít 
fel. A Gerecse és a Vértes közelsége, a Galagonyás, 
a Szent László-patak, a Póc-ér, tavaink mind-mind 
természeti vonzerővel bírnak. Budapest, az autópálya 
és a főútvonal,  
a Budapest- 
Bécs vasútvo-
nal közelsége, 
a tervben lévő 
M1-M7 össze-
kötő úttal megnyíló további lehetőségek, nagy gaz-
dasági vonzerőt jelentenek. A természeti és gazdasá-
gi adottságainkon túl Bicskének is van büszkeségre 
okot adó múltja, ami segítheti jövőbeli fejlődését. 
Azt, hogy milyen jó fekvése is van Bicskének igazol-
ják a több ezer éves régészeti leleteink, a Batthyány 

kastély, a Nagy Károly csillagvizsgáló és még so-
rolhatnám. Minden adottságunk megvan tehát, 

hogy a térség erős társadalmi, gazdasági és 
kulturális központja lehessünk.

főleg hitelből, hanem pályázati támogatással, illet-
ve a saját bevételnövelő beruházásaink által kiter-
melt pénzből kellene megvalósítani. Aztán volt arra 
is példa – az uszoda esetében – hogy az összefogás 
erejével sikerült olyan államilag is támogatott beru-
házást elindítanunk, amelyet név szerinti szavazáson 
a baloldal összes képviselője meg akart akadályozni. 
Tehát szerintem nincs értelme fejlődésellenességről 
beszélni, csak az elveinkhez és ígéreteinkhez hűen 
kell viselkedni.

Ígéretek. Ön mit ígérgetne a lakosságnak, egyálta-
lán van értelme ebben a helyzetben ígérgetni?

Ígérgetni nincs. Felelős, később számonkérhető ígé-
reteket tenni, van. Ígérni kell becsületet, törődést, 
jó szándékot és sok munkát. Meg kell ígérni, hogy  
az új polgármester hivatalában segítőkész baráti 
hangulatban lehet majd, a lehetőségek realitásán 
belül, gyorsan és hatékonyan ügyeket intézni. Nem 
lesz kioktatás, megaláztatás sem vezetői, sem al-
kalmazotti szinten.  Meg kell ígérni, hogy minden 
bicskei egyformán számít függetlenül attól, hogy 
a belvárosban, vagy a külső területeken lakik. Több 
helyen meg kell oldani alapvető csapadékvíz-el-
vezetési, köztisztasági problémákat. Bicskén olyan 
gazdasági környezet megteremtésén kell dolgozni, 
ami biztosítja az új munkahelyek megteremtésének 
feltételeit. A közbiztonság színvonalának emelésére 
oda kell figyelni. A roma közösséggel foglalkozni 
kell. Meg kell oldani a lelátó, az edző és kosárlab-
dapálya kérdését a BTC-n. A köztereinket gondozni 
és, lehetőség szerint pályázati pénzből, fejleszteni 

Összefogás és biztonság

Beszélgetés Tessely Zoltánnal,  
a Fidesz bicskei polgármesterjelöltjével

„Ha bizalmat kapok, az én ajtóm mindig nyitva lesz a bicskeiek előtt” – nyilatkozta Tessely Zoltán,  
a Fidesz – Magyar Polgári Szövetség polgármester-jelöltje, akivel Bicske problémáiról és a megoldási  
lehetőségekről beszélgettünk.

„ Bicskének is van büszkeségre okot adó múltja, 
ami segítheti jövőbeli fejlődését”
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Mi kellhet még ehhez? 

Elszántság és közös akarat, el kell kezdeni és ésszerű 
sorrendben meg kell valósítani közös álmainkat úgy, 
ahogyan az uszoda esetében sikerült is, egy 25 éves 
álom válhat most valóra, hiszen az építkezés folyik.

Kérem, álljunk meg itt egy pillanatra. Önökre nagy 
előszeretettel szokták rásütni a városban, hogy 
fejlesztésellenesek. Most ön mégis fejlesztésekről 
beszél. Nem álságos ez?

Nézze, az általam vezetett frakció az elmúlt 2 évben 
minden ésszerűnek mondható fejlesztést támoga-
tott. Amit nem támogattunk, arról az idő bizonyí-
totta is, hogy az általunk képviselt álláspont szerinti 
megoldás olcsóbb és hatékonyabb lett volna. Voltak 
olyan fejlesztések ahol a céllal -a lakosság komfort-
érzetének a javításával- tudtunk azonosulni, ezeket 
mindig támogattuk is, azonban sohasem rejtettük 
véka alá, hogy megítélésünk szerint ezeket sem 

Úgy gondolom Tessely Zoltán polgármesteri győzelmével egy új életszemlélet 
és egy új városvezetési gyakorlat fog megjelenni Bicskén.  Zolit régóta ismerem,  
ő határozott, ugyanakkor nagyon figyelmes és érzékeny ember. Olyan em-
ber, aki képes igaz szívvel-lélekkel jót tenni  
a másik embernek. Élettapasztalatom alapján azon 
a véleményen vagyok, hogy egy város vezetője 

számára az az egyik legfontosabb, hogy a kisemberek mindennapos problémáira 
odafigyeljen. hogy bárki úgy érezhesse, bizalommal fordulhat a polgármesteréhez, 
mert átérzi a ő gondját, baját, és képes megoldani azt. Bevallom, eddig én ezt nem 
éreztem, pedig születésem óta itt élek Bicskén. Komoly, jó értelemben vett változást 
hozna Bicske mindennapi életében, ha Zoltánt választanánk meg polgármesternek, 
jobb hangulatban folynának a dolgok.

Marton Jánosné
Csöpi néni

nyugdíjas

Több éve család-
orvosként dol-
gozom Bicskén,  
Dr. Tajthy Kár-
olytól vettem 
át a város lét-

számában legnagyobb körzetét. Elődöm iránt 
mély tiszteletet érzek, számomra ő a „Család-
orvos Klasszik”, az ő hivatástudata, betegekhez 
való emberi hozzáállása példaértékű. Az egészség  
– ahogy a WHO is megfogalmazza – testi, szelle-
mi és társadalmi jólétet jelent, így szerintem, aki  
az egészséget szolgálja, az egyben a társadalmat 
is szolgálja. Tagja vagyok a Bicskei Egészségügyi 
Kft felügyelő bizottságának, ahol azon dolgozunk, 
hogy a bicskei rendelő a lehető legmagasabb szín-
vonalon tudjon működni és a térség meghatározó 
egészségügyi intézményévé váljon. Megyei képvi-
selőként Zoltán is segíti  ezen céljaink megvalósulá-
sát. Felelősnek érzem magam azért, hogy az egész-
ségügyben dolgozva valahol társadalmi szinten  
a magyarságunk ügyét is tevékenyen képviseljem. 
Egészségünk állapota 
magyarságunk meg-
őrzése szempontjából 
ép olyan fontos, mint 
anyanyelvünk védelme, 
hagyományaink ápolása. 
Közös az ügyünk, egy 
célért dolgozunk Zoltán 
és én.

Dr. Török Péter
családorvos
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kell. Szükséges önkormányzati információs táblák 
kihelyezése a városban. Az iskola épületének álla-
potát nem lehet a végtelenségig tétlenül nézni. Kell 
közösségi hely és törődés a fiataloknak…

Nem akarok a szavába vágni, látom tervek vannak és 
ha hagynám sorolná is őket rendületlenül.

Valóban, hiszen jelenleg egy 2+4 éves polgármesteri 
programon dolgozok. Nyilván fontossági sorrendben 
az első két évbe 
is sok mindennek 
bele kell férnie, 
de kell egy na-
gyobb kitekintés, 
hogy a lakosság 
megkérdezésé-
vel egy valós terv alakulhasson ki Bicske jövőjéről,  
az októberi munkakezdésre. 

Kicsit utópisztikusnak tűnik a számomra ez a lakos-
ság megkérdezése. Sokan hivatkoztak már erre.

Én a két évvel ezelőtti és a mostani kampányban is 
több száz lakásba látogattam el és kértem ki az em-
berek véleményét.

Milyen elvek segítik a helyi adottságok ismeretén 
túl ennek a programnak a megalkotását?

Azt gondolom, nem kell feltalálnom a spanyolvi-
aszt. Számtalan nagyon jó minta van az országban 
a sikeres városirányításra. Ott van például a déli 

határszélen lévő Mórahalom. Az ottani városvezetés 
évente többszáz pályázaton nyer kisebb-nagyobb 
összegeket a város fejlesztésére. És Mórahalom egy 
hatezer lakosú település. Bicske eddig ennek a tö-
redékét sem nyerte el, és nem azért, mert nem volt 
szerencsés, hanem mert nagyon sok kiírásban el sem 
indult. Ezen mindenképpen változtatni szeretnék.  
A mai világban pályázás nélkül szinte lehetetlen  
a felszínen maradni. 

A polgármesteri programjának véglegesítéséig te-
kintsünk most át néhány ön által már felvetett fon-
tos kérdést! Kezdjük a munkahelyteremtéssel!

A városban ugyan nem magas a munkanélküliek ará-
nya, de ez nem azt jelenti, hogy helyben elegendő 
munkahely lenne. Nagyon sokan Budapestre, a fő-
város nyugati agglomerációjába vagy Tatabányára 
járnak dolgozni. A bejárás, a hosszú utazás rengeteg 
időt rabol el a dolgozóktól, amit – ha helyben lenne 
munkahely – a családjukkal, barátaikkal tölthetné-
nek, és arra is több idejük maradna, hogy bekapcso-
lódjanak a helyi közéletbe. A munkahelyek hiánya az 
önkormányzat számára is nagy probléma. Ugyanis, 
ha egy városban nincs elegendő munkahely, az azt 

jelenti, hogy nincs elegendő tőkeerős vállalkozás, 
mely a befizetett iparűzési adóból „jólétet” adhatna 
a városnak. Ez a probléma nagyon rányomja a bé-
lyegét az önkormányzat mindennapjaira. Nem jöttek  
a bevételek, ezért az elmúlt években, hogy fejleszte-
ni lehessen a város hiteleket vett fel. Ráadásul ezek  
a kölcsönök nem bevételnövelő beruházásokra men-
tek el.

Látjuk az országban mindenfelé, hogy egy-egy 
nagyobb cég megtelepedéséért milyen harc folyik  
a települések között. Ön hogyan csábítana Bicskére 
vállalkozásokat?

A mai világban már nem elég az, hogy kijelölünk egy 
ipari parkot és ölbe tett kézzel várjuk, hogy a vállal-
kozók egyszer csak bekopogtatnak hozzánk. Nem, ez 
ma már kevés. Elébük kell menni, sőt fel kell keresni 
őket. Én, ha a polgároktól bizalmat kapok, ezt fogom 
tenni. De egyéb ösztönzőket is be kívánok építeni  
a rendszerbe. Például, az elképzelésem szerint, ha 
egy vállalkozás létrehoz egy új munkahelyet és vál-
lalja, hogy azt öt éven keresztül működteti, minden 
létrehozott munkahely után egy egyszeri vissza 
nem térítendő támogatást kap az önkormányzattól. 
De van egy olyan tervem is, amivel a már meglévő 
vállalkozásokat is érdekelté szeretném tenni a város 
fejlesztésében. Létre kívánok hozni egy gazdasági 
tanácsadó testületet, amelybe meghívást kapnának 
a legtöbb adót fizető cégek. Az ő véleményüket is 
meghallgatva döntenénk a nagyobb beruházások-
ról, sőt az sem elképzelhetetlen, hogy a cégek által 
befizetett iparűzési adó egy bizonyos részéről, úgy 
25-30%-ról kvázi ők dönthetnének, ők mondhatnák 
meg, hogy mi épüljön belőle.
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„ ...minden bicskei egyformán számít függetlenül attól,
 hogy a belvárosban, vagy a külső területeken lakik.”

Zoltánt 2002 tavaszától ismerem 
személyesen. Bemutatkozásakor 
tudtam meg, hogy lelkes pedagó-
gus és hagyományőrzéssel is fog-
lalkozik, hisz néptáncos. Az évek 
során az egyesületnek nagyon 
sokat segített, tanítványaival jó-

tékonysági rendezvényeink színvonalát emelte. A 2006-os  választásokon 
az egyesület támogatta Zoltán polgármester-jelöltségét, hiszen addigra 
már tagságunk is megismerte és megszerette. Az elmúlt években láttuk 
következetességét, munkabírását. Tiszteletünket kivívta azzal, hogy helyes 
értékrendjével jó ügyek mellett állt ki és segítette sikerre azokat. Úgy gon-
doljuk, - mint ahogy az egyesületünk nevében is benne van – most össze 
kell fognunk a város jövője érdekében.

A Homály Sörbár üzletvezetőjeként és a BTC vezetőségi tagjaként 
mindennapjaimat a bicskei fiatalok között töltöm. Sokukat bará-
tomnak is tudhatom. Zoltánnal 
beszélgetve sokszor visszacseng-
tek a fiatalok szavai, amikor arról 
szólt, mennyire hiányoznak  fia-

talok számára a hétköznapi kulturális, szabadidős és sportolási lehetőségek. 
Pedagógusként megtapasztalhatja a tizenévesek és huszonévesek gondjait, 
ugyanakkor maga is egy dinamikus, fiatalos egyéniség, aki tisztában van  
a fiatalság és a sport kapcsolatának fontosságával. Úgy gondolom, tudja, 
hogy a fiatalok jelentik a város jövőjét. Ezért támogatom Zoltán polgármes-
teri jelöltségét és képes vagyok a jövőben tevékenyen is részt vállalni a fia-
talokkal való kapcsolattartásban és ügyük előremozdításában. 

Ádám László
az Összefogás Bicskéért  

Egyesület titkára,  
tősgyökeres bicskei

Becsület, kitartás, alkalmazkodás, 
keresni az újat, a változást! Meg-
találni a lehetőségeket. Kapcsola-
tokat kiépíteni. 

Az összefogás rajtunk múlik! El-
érhetjük, hogy városunk tovább 

fejlődjön, szépüljön, olyan legyen, amilyennek szeretnénk, ahol vala-
mennyien jól érezzük magunkat. A város lakójaként és vállalkozóként is 
úgy érzem Te képes vagy erre a feladatra.

Bartók Györgyné
vállalkozó

Széplaki Árpád
a Homály Sörbár üzletvezetője  

és a BTC vezetőségi tagja

Az Ön választási szlogenje így szól: összefogás és 
biztonság. Beszéljünk egy kicsit ez utóbbiról!

Mint már említettem a több száz családhoz látogat-
tam el most is és két éve is. Nyugodt szívvel ki tu-
dom jelenteni, hogy a nem megfelelő közbiztonság 
a bicskeiek számára az egyik legnagyobb probléma. 
Ha az emberek nem érzik biztonságban magukat,  
a családjukat, lehet akármilyen szép is a környezet és 
kiváló az infrastruktúra, nem fogják magukat otthon 
érezni a városban. 

Mit kíván tenni a közbiztonság növelése érdeké-
ben?

Meg kell erősíteni a polgárőrséget. Azt már most meg 
tudom ígérni, amennyiben megválasztanak polgár-
mesternek, kétszeresére emelem a polgárőrség ön-
kormányzati támogatását. De ugyanígy a rendőrsé-
get is nagyobb mértékben kívánom támogatni, mind 
anyagilag, mind egyéb ellátások terén. De engedje 
meg, hogy egy kicsit még visszatérjek a kiinduló 
ponthoz. A biztonságon nem csak a közbiztonságot 
kell érteni, fontos, hogy az embereknek meglegyen 
a létbiztonsága, a szociális biztonsága is. Egyszóval 
ne csak lakóhelyüknek, hanem otthonuknak érezzék 
ezt a várost.

És mi a helyzet a köztisztasággal?

Ez is egy olyan kérdés, ami a beszélgetések alkal-
mával szinte mindig szóba kerül. Én úgy gondolom 
a város tisztasága inkább szemlélet és nem pénz 
kérdése. Kevés pénzből is tisztává, virágossá vará-
zsolhatóak a köztereink csak megfelelő akarat kell 
hozzá. De ezzel a problémakörrel szorosan összefügg 



tesselyzoltan.fidesz.hu

Szívvel-lélekkel Bicskéért! 

Felelősséggel Bicskéért! 

TESSELY ZOLTÁN VAGYOK, BICSKE POLGÁRMESTER-JELÖLTJE.

1967-ben születtem Budapesten. Középiskolámat Sopronban, az Erdészeti Szakközépiskolában végez-
tem, ahol egy életre belém ivódott a természet, élővilágunk szeretete és tisztelete. Tanári pályámat  
a Martonvásári Művészeti Alapiskolában kezdtem, ahol a néptánc-tagozatot és az ország egyik legrangosabb 
gyermektáncegyüttesét vezettem. 2002-től Bicskén a Szent László Általános Iskolában biológiát, földrajzot és 
néptáncot tanítok. Osztályfőnök vagyok, 2005-től tagja az iskolavezetésnek. Feleségem, Ildikó mérlegképes 
könyvelő. Három lányunkat: Esztert (15), Annát (5) és Borbálát (3) boldog, kiegyensúlyozott családi körül-
mények között neveljük. 

Polgári neveltetésem és néptáncos múltam sok mindenre megtanított. Számomra fontos a hagyomány tisz-
telete, az emberi tartás, a tisztesség. Tanárként is ezeket az értékeket próbálom továbbadni. Hiszek bennük. 
Nélkülük nem lennék az, aki ma vagyok.

A FIDESZ BICSKEI KÉPVISELŐCSOPORTJÁNAK VEZETŐJEKÉNT 

segítem Bicske képviselőtestületének munkáját. Megyei szinten az Oktatási és Kulturális Bizottság, illetve  
az Önkormányzati és Vidékfejlesztési Bizottság tagja vagyok. 2008 júniusában Fejér megye Kulturális Öröksé-
gének tanácsnoka lettem. Bicskén az Oktatási, Kulturális, Vallásügyi és Civil Kapcsolatok Bizottságának elnöki 
tisztét töltöm be, és ugyancsak tagja vagyok a Pénzügyi Bizottságnak. 

TANÁREMBERKÉNT, ÖNKORMÁNYZATI KÉPVISELŐKÉNT ALAPOSAN MEGISMERTEM 

Bicske valódi helyzetét. Jó érzéssel tölt el, hogy támogattam minden olyan kezdeményezést és újító szándékot, 
amely Bicske fejlődését szolgálta. Kitartó munkával elértük, hogy elkezdődhessen a korszerű uszoda építése, 
amit régóta megérdemelt magának a város. Színvonalas rendezvényekkel pezsdítettük fel a helyi kulturális 
életet. A városkép kialakításához is alkotó ötletekkel járultunk hozzá. 

AZT SZERETNÉM MEGVALÓSÍTANI, AMIT MINDEN JÓÉRZÉSŰ BICSKEI HIÁNYOL.

Miért ne lehetne nálunk is egy felelősen működő városvezetés? Olyan polgármesterrel, aki az itt élőkkel 
együtt, a közösség érdekeit szem előtt tartva hozza meg döntéseit. Nem hamis légvárakat épít, és öncélú ter-
veket fabrikál. Ismerve Bicske helyzetét, lakóinak valós problémáit, átgondolt és reális megoldásokat kínál. 
Olyanokat, amiket azután meg is valósít.

HISZEK AZ ÖSSZEFOGÁS EREJÉBEN.

Hiszem, hogy felelős gondolkodással és kitartó, kemény munkával sikeresek leszünk. Hiszem, hogy új, jö-
vedelmező munkahelyeket teremthetünk. Segíthetjük, hogy a fiataljaink itt maradjanak, és itt alapítsanak 
családot. Hiszem, hogy megőrizhetjük Bicske kertvárosi jellegét, és egy tiszta, fejlődőképes, élhető otthont 
teremthetünk mindannyiunk számára. Polgármesterként így képzelem el Bicske jövőjét.

EHHEZ KÉREM AZ ÖN TÁMOGATÁSÁT!

És még valami:  Az ön javaslatait, gondolatait, elképzeléseit. Mert hiszem, hogy közös terveket kell szőnünk, és 
közösen kell megvalósítanunk is azokat. A siker csak közös lehet. Számítok Önre, és Ön is számíthat rám! 
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például a hulladékkezelés kérdése. Híve vagyok  
a környezetbarát megoldásoknak. A város lakói szá-
mára szélesebb körben is lehetővé kell tenni a sze-
lektív hulladékgyűjtést. És itt is had hozakodjak elő 
egy másik vidéki magyar város példájával. Kapos-
váron a képviselőtestület úgy határozott, hogy a la-
kossági szemétszállítást ingyenessé teszi. Ez a példa 
nekem nagyon szimpatikus, amennyiben megkapom 
a bizalmat, meg fogom vizsgálni, hogy milyen lehe-
tőség van ennek bicskei adaptációjára. 

A fiataloknak, a fiatal családosoknak mit ajánl? 

Tanárként nap, mint nap szembesülök a felnövekvő 
generáció gondja-
ival, problémáival. 
Látom azt is, hogy 
nem megfelelő 
az óvodák, isko-
lák állapota. Ezek 
felújítása nem 
csak azért fontos, mert gyermekeinknek kellemes 
környezet szeretnénk biztosítani a „második ottho-
nukban”, hanem azért is, hogy a szülők ne gondolják 
úgy: ha ide jár a fiam vagy a lányom iskolába ke-
vesebb lehetősége van, mint mondjuk egy fővárosi 
intézményben. De ugyanígy fontos, hogy a fiatalok 
a szabadidejüket is tartalmasan tudják eltölteni.  
A sport például nem csak a testet, de a szellemet is 
pallérozza. Ezért fontos, hogy megfelelő állapo-
tú sportlétesítményeink legyenek. Remélhetőleg  

azt, amit a település lakói igényelnek. Én a bicskei 
polgárokkal, az ő érdekükben szeretném a várost irá-
nyítani és nem felettük a véleményük meghallgatása 
nélkül. A lakosság minél szélesebb körét szeretném 
bevonni az együttgondolkodásba, még akkor is, ha 
ez többletenergiát igényel. Szeretném, ha a városunk 
lakói is úgy éreznék az önkormányzat, a polgármes-
ter van őértük és nem fordítva. Ha bizalmat kapok,  
az én ajtóm mindig nyitva lesz a bicskeiek előtt.

A városvezetőben és a tanárem-
berben az a közös, hogy mind-
kettőjük elsőrendű szempontja:  
a jövőt nézni, azt tartani szem 
előtt. A tanárt a gyermek jövője, 
a polgármestert pedig települése 
jövője élteti. Zoltán igen népszerű, 

jó tanár. Bír mindazokkal a tulajdonságokkal, melyekről  a kiváló tanár megismer-
szik. Céltudatosság, emberismeret, türelem, kitartás, szívósság.  Külföldi tapasz-
talatai alapján komoly gazdasági kitekintése is van. Ezért vagyok biztos benne, 
hogy jól jár Bicske, ha Tessely Zoltánnak hívják majd a  polgármesterét.

Kürthy Viktor
nyugdíjas középiskolai tanár,  

gimnázium igazgató 

Jó szívvel ajánlom az Önök figyel-
mébe Tessely Zoltánt, a Fidesz – 
Magyar Polgári Szövetség bicskei 
polgármester-jelöltjét. Régóta 
vagyok baráti és munkakapcso-
latban vele. A 2006-os ország-
gyűlési választásokon Zoltán volt  

a kampányfőnököm. Nagy szerepe volt abban, hogy 1998 és 2002 után ismét  
a körzet országgyűlési képviselőjének választottak. Az ő közügyek iránti elkötele-
zettsége, munkabírása, szakértelme számomra garancia arra – amennyiben elnyeri 
a polgárok bizalmát – Bicske jó kezekbe kerül. 

Dr. Kelemen András
körzetünk országgyűlési 

képviselője

„ Az összefogás számomra azt jelenti, 
hogy a város irányítása nem egyszemélyes feladat.”

a közeljövőben elkészülő uszoda ezen a problémán 
egy kicsit enyhíteni fog. Mindezek mellett feltett 
szándékom a közösségi élet, a civil szféra megerő-
sítése is. Nagyobb szellemi és anyagi támogatásban 
kell részesüljenek azok az egyesületek, amelyek 
hozzájárulnak a helyi közösség szervezéséhez. 

Engedje meg, hogy visszakanyarodjak a választá-
si jelmondatához. A biztonságról már beszéltünk,  
az összefogásról még nem. 

Az összefogás számomra azt jelenti, hogy a város 
irányítása nem egyszemélyes feladat. Egy jó polgár-
mester nem csak meghallgatja, hanem meg is hallja 

Kire szavazok szeptember 28-án, a bicskei polgármester választáson? 
Arra a jelöltre, 
Akit ismerek 
Aki templomba járó, keresztyén ember 
Aki a fiatalokat is meg tudja szólítani 

Aki képes határozott döntéseket hozni 
Aki képes csapatmunkára 
Aki az utcán, a boltban is megszólítható 
Aki nem elérhetetlen 
Aki nem felérhetetlen 
Aki majd-ha Isten is úgy akarja- évtizedek múlva is ebben a városban él.

Úgy gondolom, hogy ezek után nem kérdés, hogy kire is fogok szavazni 2008. szeptember 28-án. 

Máté János
református lelkész



Új Egyezség 2008

Családi piknik
Második alkalommal rendezték meg Bicskén a Családi Piknik elnevezésű prog-

ramot 2008. augusztus 23-án. Az Összefogás Bicskéért Egyesület (ÖBE) és  
a Fejér Megyei Önkormányzat által szerevezett rendezvényen kicsik és nagyok 

is találhattak a maguk kedvére való programot. A jó hangulatról többek között  
az Alma együttes, a Gudics Rock Band és a Turul Táncegyüttes gondoskodott. A ki-

csiket játszóház, arcfestés és gyermektáncház várta. A jó szokáshoz híven a legtöbb 
család sós és édes süteményekkel érkezett a rendezvényre, de aki üres hassal jött  

az is jóllakhatott, hisz a kertbarát kör és az ÖBE jóvoltából készült bográcsétel 

tartalmából jutott minden éhes szájnak. Termé-
szetesen a testmozgás sem maradt ki a program-
ból. Délelőtt streetball versenyen mérhették össze  
a tudásukat a mozogni vágyók, délután pedig a foci 
szerelmesei örülhettek.  A Fidesz - Magyar Polgári 
Szövetség parlamenti frakciójának csapata mérte 
össze tudását az alkalmi bicskei válogatottal, amelyet 
Tessely Zoltán, a párt polgármesterjelöltje vezetett.
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Kapcsolat:
Fidesz – Magyar Polgári Szövetség bicskei irodája 

2060 Bicske, Szent István út 21.

Nyitvatartás: hétköznap 16—18 óráig

Tessely Zoltán fogadórája: 
páros hét szerda 16—18. 

páratlan hét csütörtök 10—12.

web: tesselyzoltan.fidesz.hu 
e-mail:  tessely.zoltan@fidesz.hu

A Bicskei Választási Bizottság 2008. június 24-én megtartott ülésén az 1/2008. (VI. 24.) számú határozatával  
az időközi polgármester választást 2008. szeptember 28-ára tűzte ki.

Időközi helyi önkormányzati választáson választójogát az a személy gyakorolhatja, aki  
a választással érintett településen lakóhellyel, ennek hiányában érvényes tartózko-
dási hellyel rendelkezik. Választójoggal nem csak magyar állampolgárok ren-
delkeznek. Az önkormányzati és így az időközi önkormányzati választáson is 
választójoga van az Európai Unió polgárának, azzal a korlátozással, hogy 
polgármesterré nem választható. Csak aktív választójoggal rendelkez-
nek a menekültként, bevándoroltként vagy letelepedettként elis-
mert személyek. Az a személy, aki az időközi választással érintett 
településen ugyan érvényes tartózkodási hellyel rendelkezik, 
de lakóhelye másik településen van, választójogát csak la-
kóhelyén gyakorolhatja, így nem vehető fel a névjegyzékre.

Augusztus 1-ig mindenki, aki választásra jogosult, név-
jegyzékbe vételéről írásban értesítést kapott. Az értesítő 
egyebek mellett tartalmazza a szavazókör címét is. 

A szavazás napján a szavazókörök reggel 6 órától este 
19 óráig tartanak nyitva.

Szavazni személyesen és csak érvényes személyi ok-
mányokkal lehet. Mozgóurnát a mozgásában gátolt 
választópolgár írásban kérheti a helyi választási iro-
dától, illetőleg a szavazás napján a szavazatszámláló 
bizottságtól.

Érvényesen szavazni csak egy jelöltre lehet!

Szavazási tudnivalók


